
 

Zápis z kolegia d ěkana FŽP ze dne 14.4.2015 
 
Přítomni:  Doc.Janoš, Mgr.Marková, Ing.Neruda, Ing.Novák, Mgr.Pokorný, Ing. Popelka, 

     Ing.Richter, Ing. Trögl, Mgr.Vojtíšek, prof.Vráblíková   
Omluveni:   --- 
 
Bod č. 1. Informace z rektorátu - kolegium rektora dne 3 .3.2015   
1. Kontrola úkol ů - Ing. Nergl informoval, že školení pro osoby manipulující 
s tlakovýminádobami je ze strany rektorátu organizováno a termín školení bude znám v  
nejbližších dnech.  
2. Informace o stavu p řevzetí agendy vedení UJEP - Doc. Balej - převzetí agendy po 
vedení UJEP.  
Právní  - zajištění právních služeb na UJEP, náplň práce interního právníka, seznam 
aktuálně rozpracovaných úkolů a seznam soudních sporů vedených externí advokátní 
kanceláří Schüller, Kordačová &Partners, výběrové řízení na externí právní služby. 
Personální : - byla provedena mzdová inventuru na rektorátu, z níž vyplynulo, že v  roce 
2014 proběhly významné mzdové úpravy u několika pracovníků rektorátu, což vytvořilo 
výrazné disproporce mezi zaměstnanci a to i ve srovnání s  průměrnými platy akademických 
pracovníků na fakultách. 
Ekonomické  - problémy spojené s odchodem bývalého rektora a kvestora (odstupné pro 
kvestora, podepsané nové smlouvy, proplacené dovolené), nehospodárné nakládání 
s veřejnými prostředky (faktury za nedodané zboží, objednané zakázky, předání právního 
archivu).  
3. Návrh rozd ělení rozpo čtu UJEP pro rok 2015 - Ing. Nergl - rozdělení rozpočtu UJEP pro 
rok 2015. Návrhy z  fakult byly předloženy jako vyrovnané, některé fakulty musí zapojit 
fondy. Pro příští rok bude problém s koncipováním rozpočtu u FSE, FZS a PF.  
Do budoucna je nutné popsat metodiku skladby rozpočtu, učinit rozpočtové tabulky 
čitelnějšími, diskutovat o odpisech a jejich rozdělení a iniciovat ze strany vedení UJEP 
mezifakultní výuku.  
4. Návrh rozd ělení rozpo čtu FRIM UJEP pro rok 2015 - Ing. Nergl – rozpočet FRIM UJEP 
na r. 2015. Doplněny 3 investičních akce: - osobní automobil – 900 tis. vč. DPH, 
rekonstrukce střechy budovy kateder – 729 tis.  vč. DPH, rekonstrukce IT učebny – 700 tis. 
vč. DPH. 
5. Přijímací řízení 2015/2016 - Dr. Chvátalová seznámila s aktuálním počtem uchazečů 
o studium a potvrdila, že celkový počet přihlášek je prozatím srovnatelný s loňským rokem. 
 

Průběžné po čty p řihlá šek  
 k 2. 4. 2013 K 1. 4. 2014 k 1. 4. 2015 Index  (2015/13) Index (2015/14) 

 FF  598 443 342 0,57 0,77 
FSE  1 385 1 309 1 425 1,03 1,09 
FUD  485 394 356 0,73 0,90 
FVTM  385 192 193 0,50 1,01 
FZS  594 665 720 1,21 1,08 
FŽP  359 230 234 0,65 1,02 
PF   2 391 2 001 2 301 0,96 1,15 
PřF  703 670 540 0,77 0,81 
UJEP  6 900 5 904 6 111 0,89 1,04 
 
Ze strany MŠMT dosud nebyly stanoveny limity financovaných studentů, které vstoupí do 
rozpisu rozpočtu pro rok 2016. Podle navrhované úpravy avizované MŠMT je vypočtený údaj 
v kategorii B1 navýšen o čtvrtinu rozdílu ve srovnání s  konečnými limity stanovenými pro rok 
2015 a vypočtené hodnoty v kategoriích M1, N1, P1 a SP2+ jsou navýšeny o  polovinu 
rozdílu ve srovnání s konečnými limity stanovenými pro rok 2015. Na UJEP by tato úprava 
zmírnila meziroční pokles oproti původní verzi o 266 financovaných studentů. Meziročně by 
pak poklesy financovaných v  jednotlivých kategoriích činily: v B1 -80,  M1  -7, N1 -13, P1 -3. 
Po doručení limitů z  MŠMT, budou děkani informováni.    
6. Vyhlášení a harmonogram DZ UJEP na léta 2016–, A ktualizace DZ UJEP 2016 
a vyhlášení CRP na 2016 a IP pro roky 2016–2018    
Doc. Novák předložil harmonogram zpracování Strategických dokumentů UJEP pro léta 
2016/20.  
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Členové vedení do 7. 5. 2015 zpracují a doplní harmonogram za jimi řízený rezort, vyhodnotí 
plnění DZ UJEP 2011/15. Ve dnech 14.– 15. 5. 2015 budou projednány základní teze DZ 
UJEP na léta 2016–2020 na výjezdním zasedání vedení UJEP. Tvorba dlouhodobého 
záměru bude vedena shora dolů. První verze bude hotova v  konci května 2015. 
Rektor sd ělil, že strategické materiály UJEP budou korespondo vat se strategií 
tvo řenou v projektu KREDO. Termín pro odevzdání DZ faku lt bude up řesněn a bude 
součástí harmonogramu DZ 2016/20. 
7. Různé 
7.1 Doc. Balej informoval o návštěvě u primátora Ing. Zikmunda, na které bylo 
projednáno: jeho členství ve SR UJEP, vyjádření města k  odkupu budovy v ulici Stará, 
stanovisko města ke Collegiu Bohemicu, spolupráce UJEP na anketě pro město apod.  
7.2 Doc. Balej informoval o návštěvě u hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka, při 
níž jednali zejména o programu Inovační vouchery, v  jehož rámci bylo ústecké univerzitě 
schváleno 6 projektů na podporu aplikovaného výzkumu pro FVTM, PřF a FŽP, zřízení 
Inovačního centra Ústeckého kraje společně s  Krajskou hospodářskou komorou, 
o spolupráci podepsaného memoranda mezi ÚK, UJEP a Krajskou zdravotní, a.s., k řešení 
dlouhodobého nedostatku lékařů i nelékařského zdravotnického personálu v  Ústeckém kraji, 
podpoře technického vzdělávání v  Ústeckém kraji a fakultních školách v  kraji. Dále 
informoval hejtmana o zavedených aktivitách UJEP v  kraji (TAU, U3V, celoživotní 
vzdělávání, detašovaná pracoviště, Café Nobel).  
7.3 Doc. Balej informoval o jednání s předsedou KHK ÚK Ing. Františkem Jochmanem, 
místopředsedou KHK Most Ing. Rudolfem Jungem a Gabrielou Nekolovou z HSR-ÚK. 
7.4 Doc. Balej informoval o domluvené schůzce s  náměstkem ministra školství, mládeže 
a tělovýchovy Janem Ziklem dne 15. 4. 2015 k investiční výstavbě za účasti Ing. Nergla 
a doc. Nováka.      
7.5 Doc Balej informoval o plánované schůzce s  náměstky primátora města Ústí nad 
Labem Martinem Hausenblasem a Janou Bohůňkovou dne 14. 4. 2015. 
7.6 Doc. Balej informoval o schůzce s projektovým týmem na rekonstrukci budov F1 
a F2. V reakci na zjištěné informace proběhne dne 9. 4. 2015 jednání s advokátní kanceláří 
Havel a Holásek ohledně pohledávek vůči firmě UNISTAV.  
7.7 Doc. Balej sdělil, že dne 21. 4. 2015 bude společně s  dr. Chvátalovou jednat 
o rozšíření U3V do Kadaně. 
7.8 Doc. Balej sdělil, že dne 24. 4. 2015 podepíše v  Chemparku v Záluží Sektorovou 
dohodu ÚK pro chemický průmysl.   
7.9 Dr. Chvátalová připomněla, že dne 30. 3. 2015 byla vládou ČR schválena novela 
zákona o vysokých školách, která upravuje zejména: 

- pravidla hodnocení kvality vysokých škol,  
- akreditace studijních programů vysokých škol a institucionální akreditace, 
- postavení a pravomoci Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství,  
- pravidla působení zahraničních vysokých škol na území České republiky,  
- přezkumné řízení ve věci získání vysokoškolského vzdělání nebo kvalifikace. 

Účinnost novely se dosud předpokládá od 1. 9. 2015.   
7.10 Dr. Chvátalová informovala o vyhlášení stipendií pro nejlepší studenty UJEP. Letos 
nebude udělováno stipendium starosty městského obvodu Střekov, záměrem této radnice je 
podpořit studenty UJEP prostřednictvím soutěže o nejlepší práci s  tematikou vztahující se 
k městskému obvodu (jeho historii, environmentální či socio-ekonomické problematice). 
Konkrétní témata budou radnicí ještě vyhlášena. 
7.11 Dr. Chvátalová upozornila na soutěž Můj nápad pořádanou Krajskou hospodářskou 
komorou Ústeckého kraje, AC Inovation, s. r. o., a ústeckou univerzitou pro studenty UJEP. 
Termín pro předkládání studentských podnikatelských záměrů je 30. 6. 2015. Pět vítězných 
záměrů bude oceněno částkou 10 000 Kč.  
7.12 Mgr. Šiková informovala, že byla vyhlášena Cena rektora UJEP pro rok 2015.  
7.13 Mgr. Šiková předala přítomným program Dnů vědy UJEP, které se konají ve dnech 
22.–. 4. 2015 a pozvala na jednotlivé akce.  
7.14 Mgr. Šiková pozvala členy kolegia rektora na Ústecký Majáles 2015, který proběhne 
dne 24. 4. 2015 v  Letním kině v  Ústí nad Labem.   
7.15 Doc. Novák upozornil na nutnost přípravy aktualizace Spisového a skartačního řádu 
UJEP v návaznosti na kontrolu, která byla dne 12. 1. 2015 provedena na UJEP z Oblastního 
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archivu v Litoměřicích. Požádal děkany o spolupráci se členy pracovní skupiny. Termín pro 
uvedení nedostatků do souladu s  platným zněním zákona a vyhlášce v  oblasti evidence, 
ukládání a vyřazování dokumentů byl stanoven na 30. 6. 2015, termín pro přípravu 
skartačního řízení do 31. 8. 2015 na součástech, kde není implementován.  
7.16 Ing. Richter informoval, že dne 9. 4. 2015 od 10:00 h proběhnou na FŽP obhajoby 
prvních doktorských prací. Dále sdělil, že je na FŽP připraven k  akreditaci další doktorský 
studijní program… 
7.17 Doc. Tichý se dotázal, jak bude UJEP dále nakládat s Hodnocením akademických 
pracovníků.  
Doc. Balej sdělil, že se HAP stane součástí nového Karierního řádu zaměstnanců UJEP.  
Doc. Doulík upozornil, že díky pilotnímu užívání HAP na PF je kontaktován Mgr. Palíkovou 
např. s  žádostmi na formulování ideálního pracovníka apod. Navrhl ze strany UJEP sjednotit 
postupy směrem k fakultám. Doc. Balej tímto pov ěřil doc. Nováka.  
7.18 Prof. Jílková - proděkani byli požádáni, aby ohlásili 14 dní předem záměry projektů, 
kde je vyžadováno kofinancování a předfinancování. 
7.19 Doc. Doulík se dotázal na proces schvalování dovolenek a domácích služebních cest. 
Rektor sdělil, že stran podepisování služebních cest zůstává vše tak, jak bylo v minulosti, 
podepisování elektronických dovolenek děkanů bude elektronicky schvalovat sám. Veškeré 
nesrovnalosti ve schvalování dovolených nahlásí d ěkani doc. Novákovi, který je bude 
řešit p římo s  CI a ZAMO.  
 
 
Bod č. 2. Studijní obory, p řijímací řízení 

- V prvním kole přijímacího řízení bylo uchazeči o Bc. studium doručeno k 13.4.2015: 
   Ul  – PS  91, KS 24 přihlášek 
   Mo – PS 10, KS 13 přihlášek 

   n.Mgr. OH – PS 13, KS 22 přihlášek 
               RK – PS 27, KS 46 přihlášek     
 Termín podání přihlášek pro Bc. studium byl do 16.3., pro n.Mgr. studium do 31.3. 

- AS FŽP je schváleno vyhlášení 2. kola přijímacího řízení. Z technických důvodů není 
možné zařazení oboru VH v presenční ani kombinované formě. 

 
Bod č. 3.  Rozpočet, financování kateder, rozvrhy, personální zajišt ění výuky a úvazky  

- Rozpočet univerzity bude projednáván v AS UJEP 29. 4. 2015. 
- V AS FŽP na jednání 8.4.2015 byla schválena Výroční zpráva o činnosti FŽP 

a výroční zpráva o hospodaření FŽP za rok 2014. 
- AS FŽP byl předběžně seznámen s návrhem rozpisu rozpočtu na rok 2015 včetně 

rozdělení na katedry (zatím bez prostředků na výzkum).    
- Připravit obsazení výuky předmětů pro příští akademický rok ve vazbě na následně 

připravovaný rozvrh.          T.: 20.4.2015, Z.: ved. kateder  
- Klíčovými body pro financování fakulty zůstává při klesajícím počtu studentů příjem 

zprojektů, zakázek, smluvního výzkumu a placených kurzů!    T.: trvale, Z.: všichni 
vyučující  

- Kombinované studium – dle průzkumu mezi studenty zůstává výuka ve dnech 
Pá+So.  

- Přehodnocení úvazků dle příkazu děkana, IMIS a výuky v ak. roce 2015/2016 na 
všech katedrách.                           T.: 30.4., Z.: vedoucí kateder 

 
Bod č. 4.  Různé: 
 
Děkan 

- Dne 9.4.2015 proběhly úspěšně první obhajoby disertačních prací oboru 
„Environmentální analytická chemie“. Prvními absolventy jsou Ing. Stanislav Hejda 
a Ing. Jiří Henych. Vedení fakulty může dle § 82 zákona o VŠ připravovat podklady 
pro habilitační řízení doc. a jmenovací řízení prof. 

- Most – závěry ke studiu z minulého kolegia platí, jednání o změnách pronájmu dosud 
neproběhlo.             Z.: Ing. Popelka 
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- Připravovat možnosti zajištění laboratorních a kancelářských prostor v budově KV 
(děkan, tajemník), v budově VÚAnCh (doc. Janoš, Dr Kuráň), v objektech 
Spolchemie, a.s. Ústí n.L. (ing. L.Knecht + děkan). Problém je nutno řešit ve vazbě 
na změny ve vedení FŽP, ukončení prací v DSK Újezdeček s předpokladem omezení 
a postupného uzavření pracoviště v Mostě se závěrem ak. roku 2015/2016.  

- Aktualizace DZ na r. 2015 byla v AS FŽP schválena. 
- Vernisáž výstavy „Země znovuzrozená“ připravená Ing. S.Štýsem, DrSc. Proběhla za 

prezidenta M.Zemana, ministra průmyslu a obchodu J.Mládka, senátorů 
a europoslanců.   

- Projekt ENVIMOD – připomínky byly vypořádány     Z.: řešitel projeku  
- Projekty ERASMUS+ - zatím nejsou další zprávy o schvalování.            Z.: Ing. Trögl  
- Placené kurzy CŽV – KPV připraví jednání s doc. Němcem, Ing. Roubíkovou, 

děkanem a proděkanem pro studium – stanovit termín. Lze zařadit do U3V!  Z: KPV  
- FRIM průběžně podávat požadavky na vybavení laboratoří a laboratorní přístroje dle 

potřeb výuky a VV práce na katedrách!       T.: trvale, Z.: vedoucí kateder 
 

Ing. Novák 
- Doplňovací volby do AS UJEP proběhly 14/4/2015. 

 
Ing. Popelka   

- Připravovat DZ a Strategii fakulty na období let 2015-30, harmonogram bude 
doručen. 

- Bude provedena analýza plnění DZ za období 2010/2014. 
- Akční plán – příprava. 
- Centralizované rozvojové projekty – výzva z MŠMT bude vyhlášena. 
- Odd. pro rozvoj – požaduje včas předat informace o problémech řešení či hodnocení 

projektů. 
- Nadfakultní projekty – otevřít Centrum projektů UJEP – pravomoci, pers. obsazení, 

termíny? Kolegium doporučuje řízení projektů FŽP z fakulty (viz diskuse na VR FŽP), 
využívat podpory pracovníky EÚ rektorátu.  
 

Doc. Janoš  
- Končí pí Lehmanová a Pokorná, nastoupí nová pracovnice. 
- Aktualizace seznamu na podporu habilitací – stav nahlásí Mgr. Holec, Dr. Neruda – 

T.: 5/5/2015. 
- GAČR – podán 1 řešitelský a 1 spoluřešitelský projekt. 
- GAMA – podán projekt komercionalizace výsledků výzkumu. 
- Rozdělení institucionální podpory dle výsledků VaV – viz rozeslané tabulky – body, 

podíl pracovníků, podíl jednotlivých kateder. Letos ponechat dělení jako v r. 2014, 
přednostně saturovat potřeby kateder, menší část vyčlenit do rezervního fondu. 
Připravit nová pravidla rozdělování na r. 2016 a další roky. 

- Mgr. Kohlová (management projektů), pí Řebíková (účetní) – k 30.4. končí smlouvy 
placené z děkanátu. Oběma prodloužit smlouvy do 30.6. s úvazkem 20 % placené 
z děkanátu.   

- Bude jmenován profesorem 7. 5. 2015 v Karolinu – děkan blahopřál k udělení titulu 
jménem svým a za kolegium. 
 

Ing. Pokorný 
- Kapacita divadla je 450 míst. V době promocí kapacitu nepřekračovat! 
- Požadavky na rozvrh předat do 20.4.2015                       Z.: ved. kateder + vyu čující  

 
Mgr. Vojtíšek  

- Formulář na stipendia – viz doručený doklad, dokončit úpravy. 
- Mimořádná stipendia budou vyplácena jen přes STAG, student tam musí mít své 

číslo účtu. 
 

Mgr. Marková 
- Dne 23/4/2015 – Den Země - úklid Erbenovy vyhlídky s DDaM. 
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Ing. Neruda  

- Dne 6/5/2015 – ERASMUS DAY. 
- Dne 22/4/2015 – turnaj v badmintonu (FSE - doc. Kuchař). 
- Ve dnech 22. a 23.4. 2015– Dny vědy - kontaktní osobou je Ing. Trögl. Prohlídky 

pracovišť FŽP – za každou katedru stanovit průvodce, 1 student – informátor bude na 
vrátnici.  
 

Prof. Vráblíková  
- Bez připomínek. 

 
Ing. Trögl   

- Přijedou studenti na letní stáž z Kazaně, na webu nabídnout stáž studentům FŽP 
v Kazani na 4-6 týdnů. Stáže lze platit z MŠMT, vše je nutné zajišťovat v předstihu, 
rok 2015 je uzavřen! 

- Ing. J. Lébr získal získal titul Ph.D. 
- Obsazení míst vedoucích kateder bude řešit nové vedení FŽP. 
- Stud. obor „Environmentální biotechnologie“ – předat návrh akreditace na rektorát. 

T.: 30/4, Z.: Ing. Trögl 
 
 

Příští kolegium bude v úterý  28.4.2015 od 13:00 hod. KV 211  
 
 
 
 
 
 
 Zapsal: Ing. M. Richter, děkan 
 V Ústí nad Labem dne 15. 4. 2015. 


